
                            

SKOLEBESTYRELSEN 

Fællesskolen Bevtoft - Over Jerstal 

 

Skolebestyrelsesmøde  
Mandag den 18. november kl. 19.00-21.00 

 Over Jerstal 
 

     

Dagsorden. 
 

Fraværende: Ingen. 
 
 

1. Godkendelse af referat. 
Referatet blev godkendt. 
 
 

2. Orientering om projekt ”Kloge kvadratmeter” 
- Orientering om besøg fra Anlæg og ejendom på begge matrikler. 
 
Anlæg og Ejendom har været på besøg for at vurdere, om der er kvadratmeter, der 
kan anvendes mere rationelt. I Bevtoft kan den nuværende SFO bygning sælges fra 
og SFO flyttes over i samme bygning som Børneuniverset, så det hele bliver samlet. 
 
I Over Jerstal overvejes to forskellige scenarier: 
- Lukning af Vores Børnehave, som flyttes hen på skolen 
- Samling af alle børn i børnehaven i Vedsted. 
Hvis børnehaven flyttes hen på skolen, vil det kræve, at hele A-gangen med stue-
etage og 1. sal omdannes til børnehave med plads til 65-75 børn. 
Skolens elever samles på B og C- gangen. Desuden flyttes 2 faglokaler over i fag-
fløjen. Det vil indebære, at der skal indrettes en ny legeplads til skolens elever.  
Det vil være mest fordelagtigt for byen, at børnehaven er placeret på skolen frem for 
i Vedsted. 
 
Beskrivelserne fremsendes til Økonomiudvalget, som beslutter det videre forløb. 
 
 

3. Orientering om den nye tildelingsmodel. 
- Præsentation af model samt afklarende spørgsmål 
- Konsekvenser for FBO 
 
Byrådet har vedtaget en ny tildelingsmodel. Der har været en grundig proces med 
inddragelse af skolebestyrelserne. Den nye model består af 4 parametre: 
- Grundtildeling. (Der er ingen logisk beregning) 
- Elevtildeling (Tildeling ud fra det konkrete elevtal pr 1/11 året før) 
- Socioøkonomi (Kriterier ud fra Danmarks Statistik) 
- Klassedannelse (Ekstra tildeling til små eller store årgange) 
 
FBO har en nedgang på 8 elever i forhold til budget 2019. 
 
 

4. Nyt fra elevrådet. 
Eleverne orienterede omkring HFE – Haderslev Fælles Elevråd, Der afholdes møde 1 
gang om måneden. Celina er formand, Esther næstformand og Stine sekretær. 
Elevrådet på OJ har lavet en plan med følgende aktiviteter: 
Talentshow, Julebingo og balkort til skolefesten. Frikvartersrummet er blevet  



 2

  
om rokeret. Reglerne for frikvartersrummet skal være synlige og fastholdes. Elevrå-
det har afholdt 2 møder uden deres kontaktlærer. Alle i elevrådet gør deres bedste 
og hjælper hinanden. 
 
 

5. Status på Åben Skole – hvor langt er vi? 
- Præsentation af Årshjul 
- Åben drøftelse 
 
Skolen får mange tilbud omkring Åben Skole, så det er nødvendigt at prioritere i for-
hold til tiden og økonomien. Årshjulet består af følgende arrangementer: 
- Kulturpakker 
- Skole-Museum samarbejde 
- Blå flag 
- Skolen i biografen 
- Jesus på slottet 
- Lastbilkaravanen 
- Renæssancevandring 
- Høvdingeboldstævne 
- Julekoncert 
- Salmesangsprojekt 
- Skolekoncerter 
- Motionsdag, idrætsdag, skolefest 
- Hyttetur / Lejrskole 
 
I dette skoleår har 5. og 6. klasse deltaget i ”Den lille håndværker”, hvilket har væ-
ret rigtig godt. 
 
I forbindelse med Skolen i biografen skal der aftales fælles spilleregler for slik. 
 
 

6. Opfølgning på investeringsstrategien. (Bilag) 
- Udvikling af det fysiske læringsmiljø 
 
Investeringsstrategien skal medvirke til at styrke almenområdet. Der bliver afsat 5 
millioner i 2020 og 2021. til skolerne. 
På FBO har vi fokuseret på ekstra resurser til holddannelsestimer i Børneuniverset, 
faglige støttetimer, ekstra AKT timer, kamibe samt styrkelse af det fysiske lærings-
miljø. Vi har fokus på fleksible læringsmiljøer. 
 
 

7. Drøftelse af høringssvar vedr. selvstyrehaller (Bilag) 
- Orientering om udspil 
- Afklaring af høringssvar 
 
Modellen for selvstyrehaller er målrettet de kommunale haller og har til formål at 
styrke det lokale foreningsliv. Modellen går ud på at overdrage driften af hallen til en 
lokal forening eller organisation. 
Der er p.t. stor aktivitet i Over Jerstal Hallen og samspillet fungerer tilfredsstillende. 
Det er et stort ansvar at overdrage ansvaret for driften til en forening, og det kan 
frygtes at vedligeholdelse af hallen forringes. Skolebestyrelsen kan ikke anbefale en 
model med selvstyre for Over Jerstal Hallen. 
 
 

8. Meddelelser 
- Opstart ny afdelingsleder 
  Bent Lund starter op den 1. december. Susanne har sammen med Bent udarbejdet  
  en implementeringsplan for Aula. 
- Ny praksisvejleder. 
  Catharina Sørensen er ansat som ny praksisvejleder. Hun starter op den 1. 12. 
- Der afholdes skolefest I Over Jerstal den 28/11 
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9. Eventuelt 
- Nogle busbørn i Bevtoft kan ikke nå bussen, når den kører kl.15.03 og har  
  brug for at gå lidt før. 
- Flere forældre tilkendegiver, at deltagelse i Informationsmøde på ungeuniverset,  
  Vojens har været en positiv oplevelse. Der mærkes en markant forskel på skolen i 
  positiv retning. 
 
 
Mvh. Kirsten Hjort Kloster, Lisbeth Søkilde, Martin Ottsen og Susanne Rex Jensen 
 
 
Referent 

          Susanne Rex Jensen 
 
 
 
 


